

108學年度 觀光暨休閒遊憩學系碩士班國際組 課程規劃表

一、最低畢業學分數：

畢業學分：33.0學分

專業必修：12.0學分

專業選修：21.0學分

二、重要相關規定：

1. Students must earn 12 credits from the required core courses and 21 credits from the elective courses. All other substituted courses offered by other departments (including PhD course) should be approved in advance by the department chair.

學生必須修習12學分必修課程與21學分選修課程，系上專業選修科目至少3門，其他選修科目(包含博士班課程)需經本系系主任同意後，得選修他所之相關研究所課程。

2. Undergraduate students of National Dong Hwa University who have taken the above courses and earned a grade of B or above for all courses can be exempted a maximum of 12 credits for the International Master Program offered by the Department of Tourism, Recreation, and Leisure Studies.

本校大學部同學若曾修習該課程，且成績達B 以上者，可抵免本系國際碩士班學分，最多可抵免12 學分。

3. All students must take at least two courses each semester at their first year. 碩一學生每學期至少修習2 門課程。

4. Students are required to study for at least three hours on the Academic Research Ethics Education course by the end of their first academic year. Students failing the course examination are required to restudy the course and pass the examination before applying for their thesis proposal.

學生於入學第一學年結束前，需依學校規定修習「學術研究倫理教育」課程，考試不及格者，須於申請論文計劃書審查前補修完成，否則不得申請論文計劃書審查。

5. Students must take "Directed Study" for two semesters for the thesis writing.

學生必須修讀論文指導課程：「引導研究」兩學期。

6. After completing "Directed Study" course, students need to take "Independent Study" for two semesters for the thesis writing.

修畢引導研究課程後，學生必須再修讀論文指導課程：「專題研究」兩學期。

科目名稱	英文科目名稱	科目代碼	學分	*先修科目或#背景科目	備註
專業必修					
研究方法	Research Methods	TRLS@0030	3.0		
引導研究	Directed Study	TRLS@0040	1.0		Two times, 2 credits.
專題研究	Independent Study	TRLS@0060	2.0	*引導研究	Two times, 4 credits.
國際觀光遊憩管理特論	Advanced International Tourism and Recreation Management		3.0		
專業選修					
觀光行銷特論	Special Topics in Marketing for Hospitality & Tourism	TRLS@0080	3.0		
餐旅經營管理專論	Special Topics in Hospitality Management	TRLS@0090	3.0		
文化觀光特論	Seminar on Cultural Tourism	TRLS@0100	3.0		
節慶觀光研究	Studies in Festival & Event Tourism	TRLS@0110	3.0		
觀光遊憩顧客服務	Customer Services in Tourism and Recreation	TRLS@0120	3.0		
休閒社會心理學專論	Special Topics in Social Psychology of Leisure	TRLS@0130	3.0		
觀光發展特論	Special Issues in Tourism Development	TRLS@0140	3.0		
國際企業管理	International Business Management	TRLS@0150	3.0		國企系支援開課
國際人力資源管理	International Human Resource Management	TRLS@0160	3.0		國企系支援開課
財務管理	Financial Management	TRLS@0170	3.0		財金系支援開課
投資學	Investment	TRLS@0180	3.0		財金系支援開課

當代企業策略	Contemporary Business Strategy	TRLS@0190	3.0		企管系支援開課
應用統計分析	Applied Statistical Analysis	TRLS@0200	3.0		企管系支援開課
網路服務與應用	Network Services and Applications	TRLS@0210	3.0		資工系支援開課
管理資訊系統研究	Research on Management Information Systems	TRLS@0220	3.0		資管系支援開課

業務單位：教務處課務組